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HANDIKAPPRÅDET VID FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, TRAFIK-
NÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS PARKERINGS AB. 

Protokoll nr 9, 
2006. 

 
Tid: Torsdag 24 augusti 2006  kl. 14.00 – 17.00. 
Plats: Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
Justeras: 
 
Ken Gammelgård                   Åsa Jansson 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Lasse Gustafsson 
(NHR), Åsa Jansson (RBU) och Hjördis Stolt (Astma 
och allergi). 
 
Adjungerad: Dagny Mörk (SRF). 
 
Förhinder: Elisabeth Bergvall (R) och Carin Priklonsky 
(HRF). 
 
Kulturnämndens handikappråd: Inger Handell (NHR) 
och Anna Kopp (DHR). 
 
Tjänstemän: Fastighets- och saluhallskontoret (FSK): 
Gunnel Bodin, Hans Gozzi och Klas Nilsson. 
Markkontoret (MK): Gunnar Jensen, Eva Olsson och  
Inger Åberg. Trafikkontoret (TK): Lars Cedergrund. 
Kulturförvaltningen: Ernst Althin. 
 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll.  
Ordföranden och Åsa Jansson utses. 
____________________________________________ 
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§ 3. Protokollet för sammanträdet 2006-06-08.  
Anmäls.  
 
§ 4. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet. 
Det framgår att hörslingan inte fungerar bra.  
 
Sekreteraren meddelar att det nu finns stolsdynor att låna 
i receptionen. 
 
§ 5. Det strategiska ärendet mm. Redovisning av MK.  
Inger Åberg, Gunnar Jensen och Eva Olsson framför 
bland annat följande om MK:s verksamhet. 
 
Tillgänglighetsaspekterna finns med i alla skeden av 
projekten d v s från idé till slutbesiktning. Alla berörda 
kallas till startmöte och tillgänglighetsfrågorna finns med 
redan från början. Tillgänglighetshandläggarna är alltså 
med i arbetet redan vid starten av projekten. Sedan sker 
granskningar under programskedet då t ex 
Tillgänglighetsprojektet granskar handlingarna. Det kan 
röra lekplatser, parker, vägar och gång- och cykelvägar.  
Utemiljöprogrammet, Parkprogrammet, Teknisk 
handbok  e t c  följs. Dessa dokument är bra inte minst 
för nyanställda. Samarbete sker med 
Stadsbyggnadskontoret och stadsdelsförvaltningarna. 
Samrådsgrupperna får redovisningar om vilka 
avvägningar som görs.  
Utvecklingsarbete pågår. 
 
Kravet på att byggherren ska tillgodose behovet av 
tillgänglighet och användbarhet ingår i avtalet med 
exploatören. I stort sett tycks det vara så att avtalen följs. 
Avvikelser ska anmälas till staden. Ett problem kan vara 
att ordna handikapparkeringsplatser i närheten av 
entréerna. Det är angeläget att information om de behov 
av lösningar som brukarna har kommer till kontorets 
kännedom.  
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Rådet framhåller betydelsen av kvalitetssäkring och 
redovisningar om brukarnas synpunkter beaktats eller 
inte. 
 
Det framförs även att det som byggs inte alltid blir 
tillfredsställande. Exempelvis finns brister i 
byggnationen i Tensta Bo 06.  
 
§ 6. Ombyggnad av Stadsbiblioteket och Kulturhuset. 
Redovisning av FSK.   
Gunnel Bodin och Hans Gozzi redovisar.  Bland annat 
kommer det i Stadsbiblioteket att byggas in hisskorg och  
toalett, dörrautomatik sättas in, belysningen förbättras 
och brandlarmet ska även fungera för hörselskadade.  
 
I Kulturhuset kommer det att byggas en ramp, hörslinga 
installeras och belysningen över skyltningen förbättras.  
 
Det planeras även hiss till de mindre scenerna i ett senare 
skede.   
 
Bland annat diskuteras utrymning vid brand. Det finns   
evakueringsstol som skulle kunna användas. Rådet 
önskar information om stolen. 
 
Det betonades att det skyltprogram som tidigare tagits 
fram bör uppdateras.       
 
Ernst Althin framhåller betydelsen av att 
Kulturnämndens råd ges tillfälle att lämna synpunkter på 
ett tidigt stadium i ärenden.  
 
§ 7.  Information av Tillgänglighetsprojektet, TK om 
bland annat arbetet med enkelt avhjälpta hinder.  
Lars Cedergrund talar om bland annat följande.  
 
Anmälningar om hinder inkommer till 
Stadsbyggnadskontoret som bereder ärendena. Ibland är  
bristerna på stadens mark men de flesta problemen är  
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dock vid entréer i privata fastigheter. Ibland höjer staden 
gångbanan för att underlätta framkomligheten till  
entréerna och fastighetsägarna betalar för den åtgärden. 
Exempelvis har samarbete skett med Posten om detta.   
 
Tillgänglighetsprojektet arbetar löpande med att åtgärda 
enkelt avhjälpta hinder och att förbättra miljön.   
 
Ett projekt ”Värdig entré” pågår i samarbete med Statens 
fastighetsverk. Det är viktigt att lösningarna är både 
funktionella och vackra.  
 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att ta fram kriterier 
för tillgänglighet och Stadsledningskontoret har kallat till 
sammanträden under hösten om saken.   
 
Kommunstyrelsen har även fått i uppgift att utvärdera 
Tillgänglighetsprojektet. 
 
Rådet framhåller betydelsen av att de lokala råden 
uppmärksammar de hinder som finns i miljön. I många 
fall är det affärer och andra servicelokaler som behöver 
förbättras.  
 
§ 8. Broschyr om rådet.  
Bordläggs.  
 
§ 9. Information om att Kommunstyrelsens råd 
föreslår översyn av reglerna för arvoden till 
handikapprådsledamöter vid seminarier mm. 
Sekreteraren meddelar att Kommunstyrelsens 
handikappråd, i uttalande till Kommunstyrelsen, föreslår 
att regler tas fram för arvoden till stadens 
handikapprådsledamöter vid deltagande i kurser, 
seminarier mm.    
 
§ 10. Lista över rådets ledamöter. 
Anmäls.   
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§ 11. Förslag från SBN:s handikappråd om att rådet 
efterfrågar information om markanvisning för kv 
Tältlägret, Fruängen.  
Sekreteraren informerar. Rådet önskar redovisning av 
ärendet. SBN:s råd framhåller att bevakning måste ske så  
att avtalen inkluderar riktlinjer för utemiljön och att 
eventuella synpunkter lämnas.    
 
§ 12. Övriga frågor. 
 
a) Ombyggnad av Skärholmens centrum. 
 
Hjördis Stolt framför att det finns flera brister vid 
ombyggnaden. Synpunkter från det lokala rådet har inte  
tagits tillvara i tillräcklig omfattning. Rådet kommer  
eventuellt att ta upp en punkt om detta på något 
kommande möte. 
 
b) Nästa sammanträde hålls torsdagen den 14 september 
kl. 14.00. 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


